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Ifjúsági Tisztelt Házak Hallgatók Petőfiről 
Május 2-án délután, a Béke-

épület. Belolannisz-termében ren-
dezték meg a József Attila Tudo-
mányegyetem Természettudomá-
nyi Karának Ifjúsági Diákparla-
mentjét. A héttagú elnökségben 
foglait helyet többek között, dr. 
Fodor Géza. a József Attila Tu-
dományegyetem rektora. 

Az első napirendi pontot dr. 
Leindler László, a József Attila 
Tudományegyetem dékánjának 
az Ifjúsági Törvényről szóló be-
számolója jelentette. A dékán el-
mondotta. hogy a tankönyvek 
jegyzetáron történő megvétele 
még nem lehetséges, de a kari 
jegyzetellátás a lehetőségekhez 
mérten igyekszik enyhíteni ezen 
a zsebbenyúló problémán. Az ál-
lami vezetés és a kari KlSZ-ve-
zetés az elmúlt tanévben kérel-
mezte: 3.00—3,50 tanulmányi 
eredmény között is lehessen ösz-
töndíjban részesíteni a hallgató-
kat. A minisztériumban is jogos-
nak találták a kérést, a kivitele-
zés a/.ónban egyelőre még várat 
magára. A párt és a KISZ között 
nagyon jó kapcsolat alakult ki. 
amely a KISZ-képviselők ered-
ményes munkájának is köszön-
hető. Az oktatás színvonaláról 
szólva megállapította: a hallga-
tóság abban a szerencsés hely-
zetben van. hogy a világ-, illetve 
országos hírű oktatók előadásait 
hallgathatják. Dicséretükre le-
gyen mondva, sokat is profitál-
nak az elhangzótokból. Örömmel 
állapította mei4. hogy a szakbi-
ryttsijgi rendszer sok speciáli.*-
feladatút old meg. örvéncTetes. 
hogy a szakbizottsági rendszeren 
belül a fiatal oktatok képviselete 
is megfelelő. Az őszre elkészülő 
új. biológiai épület tehermentesí-
teni fogja az. Ady tér zsúfolt in-
tézeteit. A modern berendezésű 
létesítmény várhatóan jótékony 
hatással lesz az oktatómunkára 
is. Ezután a korábban. írásban 

benyújtott kérdésekre történő 
válaszadás következett. A hall-
gatók interpellációi az integrált 
oktatás bevezetése, az albérletek 
és a menza helyzete, valamint az 
ú j kollégium építésének proble-
matikája köré csoportosultak, 
örömmel hallottuk, hogy 1980-ra 
a Hermán Ottó Kollégium mel-
lett felépül egy hasonlóan kor-
szerű létesítmény. Megtudtuk, 
hogy az integrált oktatás beveze-
tése ma még nem időszerű. Pró-
bálkozások folynak viszont szak-
bizottsági szinten az egyes kollé-
giumok integrált oktatásának be-
vezetésére. 

Harmadik napirendi pontként a 
hallgatók szóbeli kérdései, illetve 
az azokra történő válaszok kö-
vetkeztek. Egyetemistáink 53 
kérdést tettek fel állami veze-
tőiknek. E puszta számadat is 
bizonyítja a termet . zsúfolásig 
megtöltő résztvevők aktivitását, 
íme egy csokorra való, a diáksá-
got leginkább foglalkoztató kér-
dések közül: miért nem írhatnak 
dolgozatot a tanárszakosok szak-
módszertanból? A gyakorlatveze-
tők pedagógiai felkészültsége sok 
kívánnivalót hagy maga után.í 
Javaslat: Részesüljenek pedagó-
giai képzésben, örökzöld téma-
ként. napirendre került — ezúttal 
kérdés formájában — a jegyzet 
és a menza ügye is. Az egyik 
kérdező az iránt érdeklődött, 
hogy vajon hoz-e változást az el-
látás minőségében az ú j menza? 
Sűrű diáktársi fejbólintás kísérte 
a következő kérdés elhangzását: 
a srfnharz lés a rnozi pé-MajAra. 
miért nincsenek olcsó hangver-
versenv bérletek? A további kér-
dések az orvosi ellátás, a vízi-
telep és a kollégiumépítés. az el-
helyezkedési nehézségek, vala-
mint a nyelvoktatás tárgyköréből 
kerültek ki. 

A korrekt és kimerítő válaszok 
jelentették az Ifjúsági Diákpar-

lament utolsó napirendi pontját. 
A 150 perces diákparlament leg-
főbb jellemzője: a demokratikus 
légkör volt. 

Lehetőség, 
csak élni kell vele ! 

,;Elsó ízben kerül megtartásra 
karunkon az Ifjúsági Parlament, 
mely azt a célt kívánja szolgálni, 
hogy az érdekeltek előtt hangoz-
zanak el a'/.ok a felvetések, kér-
dések. javaslatok, amelyek okta-

. tóink, diákjaink életével, munká-
} jávai kapcsolatosak. 

Ezért hívtuk meg összejövete-
• lünkre Molnár Jánosné dr.-t, a 

Művelődésügyi Minisztérium fő-
előadóját. jogi kari relerensünket. 
és dr. Hevesi Jánost, a JATE tu-
dományos rektorhelyettesét, hogy 
ők, mint legilletékesebbek is. 
hallják és továbbítsák az itt el-
hangzottakat." — Ezekkel a sza-
vakkal köszöntötte a megjelente-
ket dr. Kovács, István, akadé-
mikus, tanszékvezető egyetemi 
tanár, a JATE Állam-, és Jog-

1 tudományi Karának dékanja. 
Bevallom, kicsit zavarban vol, 

tam. amikor körülnéztem a te-
remben. mért a meghívott okta-
tók csaknem kivétel nélkül el-
jöttek. azonban nagyon sok hall-
gatói küldött széke üresen ma-
radt. 

Vajon ennyire nem élnének 
diáktarsaim a közéleti demokra-
tizmus adta lehetőségekkel? — 
lettem tel magamban a kérdést. 
Egy mellettei« ülő' elsős, kislánv 
üztá/i Megnyugtat«*» •'•' - sSMévirU 
lem nem azért vagyunk kevesen, 
mert a többiek nem akadok el-
jönni. hanem, meri nekünk <is 
csak ma délelőtt szóltak/' — 
mgndta ö. Kijelentésével a szer-
vezésről mondott bírálatot. s azt 
hiszem igaza* volt. 

Egy ilyen jelentős eseményt 
(Folytatás a 2. oldalon) 

Az Acta Juvenum (Sectio Phi- . 
lologica et Historica) 1961-től 
immáron hatodik kötetének borí-
tóján az 1973-as évszám áll. de 
csak most. májusban jutott el 
hozzánk. Szívesen teszek eleget 
annak a feladatnak. hog.V az-
egyetemisták figyelmébe ajánl-
jam ezt a mostani könyvecskét, 
a z z a l h á t s ó gondolattal, hógv' 

. talán másokhoz már előbb is el-
jutott. Akkor pedig a megkésett 
bemutatás helyébe- hadd mond-
jam ki az értékelés kedvező vég-
eredményét. 

A Petőfi Sándor születésének 
150. évfordulója alkalmából ki-
adott különszámot' érthető öröm-
mel fogadjuk. Igaz. betűfalo böl-
csészeknek is túl sok ..szöveggel ' 
kellett megbirkóznunk a Petőfi-
év cikk-rengetegében, de hallga-
töt&rsaink mondandóját szívesen 
olvassuk, és olvassák — remélem 
minél többen — hiszen dolgoza-
taik bennünket is képviselnek 
egy kicsit. Mi pedig büszkén ad-
juk bárki kezébe az Acta mintegy 
130 lapos kötetét, mert úgy gon-
dolom. hogy rendkívül színvona-
las. tartalmas érdekes szám ez. 

Dr. Horváth Karoly bevezetője 
joggal hangsúlyozza, hogy „nem-
csak indokolt. de egyenesen 
szükséges is. hogy ezek a mun-
kák az olvasók szélesebb köre 
számára is hozzáférhetők legye-
nek.' A kötet szerkesztői: dr. 
Csetri Lajos. dr. Lukácsy Sándor, 
dr. Merényi László és Szigeti La- • 
jos. 

kfoLuiLd Ayne.s ^•'ijujgg'- uuU>. 
M<*at4tí>öiv. Petőwiéíuesí Í847-benv 
keletkezett, bonyolult filozófiai 
kérdéseket ¡.elvető gondolati köl- j 
temcnyét.' a Világosságot! címűt j 
eiwnzi. KT>mflte\ módszerrel. 

Meggyőző érvelessel segít értel-
mezni a költeményt, a fő vitás 
kérdésben bátran' foglal állast. 

Zentai Mária V. éves angol-
magyar szakos hallgató dolgozata 
Petőfi kulcsfontosságú es sokat 
vitatott nagy költeményét vizs-
gálja. Az Apostol szerkezeti és 
motivikus elemzésével kitűnő, 
ugyancsak pályadíjjal, jutalma-
zott munkát végzett. 

Csontos Márta IV. éves angol-
magyar szakos hallgató Petőfi 
romantikus iróniaja címmel közöl 
értekezést a Petőfi-életműben kü-
lönös formájában előforduló szer-
keszt esi elvről, melynek kialaku-
lásáról és lényegéről szol dolgo-
zata bevezető soraiban. 

Szigeti Lajos a Tiszatáj évfor-
duló anyagáról. Papp István a 
Forrás Petőfi-évének termeséről, 
Ambrus Lajos a Nagy világ Pe-
tőfivel kapcsolatos közleményei-
ről ad összefoglalót. 

Bácskai Mihály a János vitéz 
francia fordításairól készített 
dolgozatának mondandoját ösz-
szegzi. Bakonyi Géza Petőfi 
Olaszország című versével kap-
csolatban kidolgozott megjegyzé-
seit ismerteti. Frank Gábor a 
dualizmus kori magyar szocialis-
ta sajtó Petőfi-értékeléséről írott 
dolgozatát közli erősen íövidítve. 

Érdeklődéssel olvashatjuk Lu-
kácsy Sándqr ünnepi beszédét, 
amely az 1848-us forradalom 125. 
évfordulójának tisztelgő hallgató-
ság előtt hangzott el az Auditó-
rium Maximumban. Végezetül 

Színpad rendkívül SíkeréS btmu- -
tahijáról (Petőfi rock) szóló cik- . 
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